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§ 1 

Dialog om åtgärdsplan för Västerhavet, KS 2020/482 

Beslut 
Hållbarhetsutskottet beslutar 

1. Anteckna till protokollet att dialog genomförts. 

Beskrivning av ärendet 
Dialog med Länsstyrelsen i Hallands län och Vattenmyndigheten om 
åtgärdsplan för Västerhavet. 
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§ 2 

Information - Uppföljning av program för 
kemikaliesmarta förskolor, KS 2021/16 

Beslut 
Hållbarhetsutskottet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet. 

Beskrivning av ärendet 
Information om pågående arbete med uppföljning av program för 
kemikaliesmarta förskolor. 
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§ 3 

Information - Riktlinjer för hållbart byggande, KS 
2020/564 

Beslut 
Hållbarhetsutskottet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet. 

Beskrivning av ärendet 
Information om pågående arbete med riktlinjer för hållbart byggande. 
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§ 4 

Uppdrag presentera förutsättningar för att etablera ett 
Communitycenter i centrala Falkenberg, KS 2019/280 

Beslut 
Hållbarhetsutskottet beslutar 
1. Återremittera ärendet för att komplettera underlaget med tydliggörande 

av Region Hallands roll i arbetet. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 28 maj 2019 att ge kommunstyrelsen i 
uppdrag att i samverkan med socialnämnden, barn- och utbildningsnämnden 
och Region Halland senast i december 2019 presentera förutsättningarna för 
att etablera ett Communitycenter i centrala Falkenberg. Till grund för 
beslutet låg en förändring i tidigare uppdrag till barn- och 
utbildningsnämnden om att utreda förutsättningarna för att etablera en 
familjecentral i centrala Falkenberg. Förändringen baserades på ytterligare 
behov av mötesplats för kommuninvånarna kopplat till pågående 
dialogarbete inom ramen för planarbetet på Sloalyckan.  

Motivering av beslut 
Under 2020 och dess konsekvenser som pandemin har medfört har gjort att 
andra fokusområden för var mötesplatser i centrala Falkenberg kan etableras 
har diskuterats. Den sociala oron som uppstått i delar av Falkenberg har 
påskyndat arbetet med mötesplatsen som ett verktyg för inkluderande och 
trygghetsskapande arbete gentemot våra invånare.  

Etablering av bostadsnära mötesplatser kan ses som en investering för 
framtiden och som en del av denna. För att möta nya krav på effektivisering 
kommer samlokalisering av verksamheter sannolikt bli vanligare. Dessutom 
möts behov upp där de finns och skapar möjlighet för fler medborgare att ta 
del av samhällets service. En mötesplats för generationsöverskridande 
aktiviteter, kommunal service och medborgarinflytande skulle kunna bidra 
till att stärka jämlika livsvillkor och främja social hållbarhet. 

Utifrån det arbete som initierades under hösten 2020 kopplat till den sociala 
oron som uppstått finns det numera politiska beslut för förvaltningar att 
skapa utrymme för fler resurser för att stävja och förebygga social oro och 
arbeta mer långsiktigt och förebyggande. Däribland arbete med att skapa en 
mötesplats för tillits- och trygghetsskapande arbete. Andra förutsättningar 
har också framkommit att en lokal som redan finns står outnyttjad där det 
tidigare varit uthyrt till en förening. Utifrån dessa olika faktorer blir det mer 
lättillgängligt att skapa en mötesplats för invånare i Falkenberg i allmänhet 
men Norra Stafsinge i synnerhet i lokal Stenfalken, framför att invänta 
detaljplaneringen för Sloalyckan. Gränsöverskridande förvaltningsarbete 
pågår för att identifiera detaljer kring tillvägagångssätt för mötesplatsen.  

Eftersom mycket dialogarbete har genomförts på Sloalyckan i olika 
omgångar är det viktigt att kunna kommunicera och återkoppla till 
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invånarna vad beslutet i denna fråga är samt hur planprogrammet och 
processen framåt är. 

Därmed anses förutsättningarna för communitycenter i centrala Falkenberg 
redovisade. 
Ekonomi 
För att finansiera mötesplatsen i lokalen Stenfalken pågår arbete med att 
identifiera kostnader som behöver redovisas och beslutas av respektive 
förvaltning. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2020-12-29 
Skrivelse Allaktivitetshus med utökad familjecentral 2021-01-12 

Yrkande 
Marcus Dufwa (S) yrkar att ärendet återremitteras för att i underlaget 
tydliggöra Region Hallands roll i arbetet. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på om ärendet ska avgöras under 
sammanträdet eller återremitteras i enlighet med Marcus Dufwas (S) 
yrkande och finner att hållbarhetsutskottet beslutar i enlighet med Marcus 
Dufwas (S) yrkande. 
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§ 5 

Motion - Friskvårdsgrupp för barn med fetma, KS 
2019/436 

Beslut 
Hållbarhetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka 
kommunfullmäktige 
1. Anse motionen som behandlad. 

2. Hänskjuta ärendet till budgetberedningen.   

Beskrivning av ärendet 
En motion har inkommit från Centerpartiet i Falkenberg där intentionen är 
att starta upp Friskvårdsgrupp för barn med fetma enligt Kungsbacka 
kommuns koncept. Motionärerna påpekar att fetma är ett växande problem i 
Sverige som ofta leder till en försämrad livskvalitet, hälsoproblem för 
individen och till stora ekonomiska kostnader för samhället.  

Enligt Världshälsoorganisationen är Sverige ett av de länder där fetman ökar 
snabbast. 2030 beräknas 26 procent av männen och 22 procent av kvinnorna 
i Sverige ha fetma. Ur hälso-synpunkt är det farligare att utveckla fetma som 
barn än senare i livet. 80 procent av barnen med övervikt och fetma behåller 
sin övervikt i vuxen ålder.  

Barn- och ungdomsfetma är en sjukdom som ofta är förenad med såväl 
fysiskt som psykiskt lidande. Förutom den ökade risken för fysiska 
sjukdomar har barn med fetma ofta sämre livskvalitet i form av dåligt 
självförtroende, utsatthet för mobbning och betydligt större risk att inte klara 
av skolan. Barn med fetma uppskattar sin livskvalité lika låg som barn i 
pågående cancerbehandling. En jämlik hälsa är och bör vara ett viktigt mål 
för den offentliga verksamheten. För att nå en jämlik hälsa krävs riktade 
insatser till de behovsgrupper som har störst risk för ohälsa. Barn med fetma 
utgör en sådan behovsgrupp. 

Motivering av beslut 
Hållbarhetsutskottet gav innan denna motion lämnades in ett uppdrag till 
hållbarhetsavdelningen att undersöka förutsättningarna i 
kommunorganisationen att implementera ett liknande arbetssätt som 
Kungsbacka kommun arbetar efter, för barn med fetma i Falkenberg. En 
förstudie där förutsättningarna att göra detta i Falkenberg är gjord.  
Förstudien har också skickats ut på internremiss till socialnämnden, barn- 
och utbildningsnämnden samt kultur,- fritids,- och tekniknämnden. 
Sammantaget är remissvaren mestadels positivt inställda till att arbeta enligt 
Kungsbacka kommuns koncept men att det behöver skjutas till mer resurser 
i form av ekonomiska medel för att ha råd att anställa en samordnare. 
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Med anledning av att förstudien har gjorts och i avvaktan på vidare beslut 
anses motionen behandlad samt att ärendet hänskjuts till budgetberedningen. 

Ekonomi 
I vilken omfattning kommunens ekonomi påverkas får vidare utredningar 
redovisa. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2021-01-15 
Motion 2019-10-15 
Förstudie ”Stödja barn i behov av en mer hälsosam livsstil” 2020-05-26 
Socialnämnden 2020-09-24, § 163 
Barn- och utbildningsnämnden 2020-09-28, § 124 
Kultur,- Fritid,- Tekniknämnden 2020-09-30, § 128 
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§ 6 

Motion - Erbjuda elever och personal på 
gymnasieskolan att köpa överbliven lunchmat, KS 
2020/110 

Beslut 
Hållbarhetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka 
kommunfullmäktige besluta 
1. Uppdra åt servicenämnden att utreda möjligheten att införa 

försöksverksamhet med ”Rädda maten-lådor” inom Falkenbergs 
gymnasieskola, istället för kommunstyrelsen. Därmed bifalla motionens 
första attsats. 

2. Anse motionens andra attsats vara behandlad, beträffade att införa sådan 
försöksverksamhet. 

3. Anse motionens tredje attsats vara behandlad, beträffande att efter sex 
månaders försöksverksamhet utvärdera den och låta den bli permanent 
och utvidgas till alla skolor. 

Beskrivning av ärendet 
Annelie Andelén (C) och Anna Andersson (C) och Bengt Wernersson (C)  
har inkommit med en motion om att erbjuda elever och personal på 
gymnasieskolan att köpa överbliven lunchmat.  

Motionen innebär att kommunstyrelsen ska utreda möjligheten att införa 
försöksverksamhet där elever och personal ska kunna erbjudas köpa med sig 
överbliven skollunch på gymnasieskolan. Detta som ett led i att på ett 
klimatsmart och ekonomiskt fördelaktigt sätt minska matsvinnet. Motionen 
hänvisar till Karlstad där man erbjudit detta. 

Motionärerna föreslår att den maten som annars inte går att ta tillvara och 
användas igen ska läggas i matlådor och säljas till elever samt personal. 
Pengarna som detta genererar ska användas till olika miljöprojekt inom 
kommunen.  

Förutom att yrka för att kommunfullmäktige ska uppdra åt 
kommunstyrelsen att utreda möjligheten att införa försöksverksamhet med 
”Rädda-maten-lådor” inom Falkenbergs kommun yrkar motionärerna 
följande: att om möjligheten finns införa sådan försöksverksamhet, att efter 
sex månaders försöksverksamhet utvärdera den och låta den bli permanent 
och utvidgas till alla skolor, om positivt resultat på minskningen av 
matsvinn uppnåtts. 

Servicenämnden har yttrat sig över motionen och föreslår bifall på 
motionens första att-sats samt de övriga två anses behandlade i avvaktan på 
resultatet av utredningen.  
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Motivering av beslut 
Falkenbergs kommun arbetar aktivt med ”Hållbar matglädje” där åtgärder 
och uppföljning för minskat matsvinn ingår tillsammans med andra sätt att 
minska miljö- och klimatpåverkan från maten som serveras i kommunens 
måltidstjänster. Arbetet sker utifrån den så kallade Göteborgsmodellen.  

Att utreda och sedan starta en försäljning av mat till elever och personal på 
gymnasieskolan och därefter, om försöksverksamheten faller väl ut, från fler 
eller samtliga av kommunens kök är bra exempel på att intensifiera det 
befintliga arbetet med att minska matsvinnet. Det kan också vara positivt för 
elever som annars inte brukar ha möjlighet att få tillgång till ett lagat mål 
hemmavid.   

Hållbarhetsarbete bedrivs inom samtliga verksamheter i kommunen och 
kommunsstyrelseförvaltningen anser att det är viktigt att varje nämnd och 
förvaltning integrerar och styr sin egen verksamhet i hållbar riktning. Därför 
anser kommunstyrelseförvaltningen att uppdraget ska ges direkt till 
servicenämnden och inte till kommunsstyrelsen. Hållbarhet är ett 
tillsammansarbete och önskar serviceförvaltningen stöd i arbetet med 
uppdraget från kommunsstyrelseförvaltningen kan detta ändå lösas på 
tjänstemannanivå.  
Ekonomi 
Utredningen påverkar inte kommunens ekonomi nämnvärt. Skulle 
försäljning av matlådor realiseras skulle detta med största sannolikhet 
innebära besparingar för kommunen. Besparingar som då kan användas för 
att utveckla kommunens måltidstjänster ytterligare i hållbar riktning.  
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2021-01-11 
Motion – Erbjuda elever och personal på gymnasieskolan att köpa 
överbliven lunchmat, 2020-02-20 
Servicenämnden 2020-06-16, § 68 
Servicenämnden – Rapport Göteborgsmodellen för mindre matsvinn 

Yrkande 
Markus Jöngren (MP) yrkar motionens förslag om att utreda möjligheten att 
införa försöksverksamhet med ”Rädda maten-lådor” inom Falkenbergs 
gymnasieskola ska bifallas, givet att uppdraget ges till servicenämnden 
istället för kommunstyrelsen. Vidare yrkar Markus Jöngren (MP) att 
motionens övriga förslag ska anses behandlade, avseende att om möjlighet 
finns införa sådan försöksverksamhet, samt efter sex månaders 
försöksverksamhet utvärdera och permanenta och utvidga till alla skolor, 
om positivt resultat på minskningen av matsvinn uppnåtts. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelseförvaltningens förslag 
mot Markus Jöngrens (MP) ändringsyrkande och finner att 
hållbarhetsutskottet beslutar i enlighet med Markus Jöngrens (MP) yrkande. 
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§ 7 

Antagande av medborgarlöfte 2021, KS 2021/20 

Beslut 
Hållbarhetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 
1. Anta medborgarlöfte för 2021. 

Beskrivning av ärendet 
Medborgarlöftet är en utveckling och förstärkning av 
samverkansöverenskommelsen mellan Falkenbergs kommun, 
Falkenbergsnämnden Region Halland och lokalpolisområde Falkenberg. 
Detta är ett åtagande gentemot invånarna i Falkenbergs kommun och utgörs 
av ett antal konkreta aktiviteter under 2020. 

Medborgarlöften är en del i ett arbetssätt som handlar om att lyssna på vad 
de som bor och verkar i ett område upplever som viktigast för att känna sig 
trygga. Syftet är ytterst att öka tryggheten och minska brottsligheten, men 
också att bygga förtroende samt engagera och involvera medborgare 
tillsammans med lokalsamhällets aktörer. Detta bidrar i sin tur till att på sikt 
ge en positiv effekt på trygghetsskapande, kontaktskapande, 
brottsförebyggande och brottsutredande arbete. 

Falkenbergs kommun, Lokal nämnd Falkenberg Region Halland och Polisen 
i Falkenberg lovar att utföra följande aktiviteter i medborgarlöftet för 2021: 

- MBU-utbildning riktad till ungdomar i åldern 15-20 år. MBU står 
för Människan Bakom Uniformen. En (1) omgång under hösten 
2021. (Region Halland, kommunen, polisen) 

- Operation Härkontakt. Riktad närvaro i Falkenbergs kommuns 
inland med mobilt poliskontor och cyklar. 10 tillfällen. (Polisen) 

- Utveckla systematisk metod för myndighetssamverkan med fokus på 
olovliga boendeformer. (Polisen, kommunen) 

- Digitala, interaktiva utbildningstillfällen med fokus på psykisk 
ohälsa och suicidprevention; varningssignaler att uppmärksamma, 
fakta och myter om självmord och hur du som medmänniska kan 
stötta. 4 tillfällen. (Lokal nämnd Falkenberg Region Halland).  

- Starta verksamhet utifrån metoden SSPF. SSPF står för Skola 
Socialtjänst Polis Fritid (kommunen, Polisen) 

Motivering av beslut 
Under 2020 har samverkansöverenskommelsens ingående parter tagit fram 
varsin lägesbild utifrån respektive verksamhetsområde. Varje part har 
identifierat ett antal områden där samverkan oss emellan krävs för att få 
optimal utväxling på insatserna. Det rör sig om problembilder som bland 
annat kan betraktas som komplexa och kan kopplas till de övergripande 
målen i samverkansöverenskommelsen. 

Samtliga problemområden sammanfogades till en gemensam lägesbild där 
vi kunde se att två fokusområden utkristalliserades: 
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- Socialt utsatta bostadsområden 
- Unga och unga vuxna i riskzon 

Valet av aktiviteter i medborgarlöftet är några kommunstyrelseförvaltningen 
hoppas har effekt på de fokusområden som är beslutade. 
Ekonomi 
Kommunens ekonomi påverkas utifrån satsningen på arbetet med SSPF 
(skola, socialtjänst, polis och fritid). 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2021-01-08 
Medborgarlöfte 2021 
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§ 8 

Information - Samverkansöverenskommelsen, KS 
2019/479 

Beslut 
Hållbarhetsutskottet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet. 

Beskrivning av ärendet 
Information om pågående arbete inom ramen för 
samverkansöverenskommelsen mellan Falkenbergs kommun, Region 
Halland och Polisen. 
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§ 9 

Information - Hållbarhetsavdelningen, KS 2021/16 

Beslut 
Hållbarhetsutskottet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet. 

Beskrivning av ärendet 
Information om hållbarhetsavdelningens organisation och uppdrag. 
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